
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 

Участь учениці Київської гімназії №154 Касьянової Ангеліни,  представниці від 
України в міжнародній конференції EuroСhild 

із захисту прав дитини у м.Брюсселі  
 

 

Питання прав дітей:  

Чому Європа повинна інвестувати у дітей? 
 

• https://soundcloud.com/tatyana-yecshenko/05-08-
mp3cut-net 

• https://hromadskeradio.org/programs/rankova-
hvylya/ukrayinu-na-konferenciyi-eurochild-u-bryusseli-
predstavyly-dity-pereselenci 

• http://tv.112.ua/novosti-1/novosti-112-vypusk-ot-2300-
05072016-322966.html  
 

 

 

EuroСhild  Брюссель, липень 2016 
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• 5 Липня 2016 року ми, разом з 
фондом “Святитель Миколай” 
взяли участь у конференції 
«Eurochild», яка відбувалась у 
Бельгії, у місті Брюссель під 
патронатом королеви Бельгії. 

• Конференція відбувалася під 
гаслом залучення дітей Європи 
та світу до формування 
урядової політики в їхніх 
країнах. 

• Я працювала у групах, які 
обговорювали тему «Внутрішня 
міграція в країні», тобто мала 
нагоду розповісти про власний 
досвід щодо переїзду через 
війну з м. Донецька до м. Києва. 



 
 

• Я працювала у групах, які 
обговорювали тему «Внутрішня 
міграція в країні», тобто мала 
нагоду розповісти про власний 
досвід щодо переїзду через 
війну з м. Донецька до м. Києва. 

 
• Увесь цей час ми розмовляли 

лише англійською мовою, тому 
що це інтернаціональна мова, 
яку знають усі, і яку потрібно 
вчити зараз у школі краще.  
 
 
 



• Щоб потрапити до цієї 
конференції, ще у квітні 
2016 мені довелося пройти  
співбесіду, яку проходили 
ще більше 100 дітей, які 
приїхали із зони АТО. Через 
те що головні умови - 
знання англійської мови та 
орієнтування в питанні 
щодо прав дітей, вибрали 
лише двох представників – 
мене та Євгена Суглобова. 

• Далі була дуже довга 
підготовка до конференції, 
оскільки Україна як 
держава була 
представлена  вперше.  
 



• Хоч делегація України не була зарахована до основних робочих груп, 
це не завадило нам вступати у дискусії. Ми представили статистику 
загиблих та поранених дітей під час війни на Сході України, дітей, чиї 
права порушені; розповіли про власний життєвий досвід, про те, як 
знайшли собі нових друзів та як змогли адаптуватися у новому місті та 
новому для мене навчальному закладі. 

• Ми уважно слухали розповіді представників різних країн світу. 
Найбільше мені припав до душі досвід делегатів зі Словаччини та 
Кіпру.  

• Для себе ми зробили декілька важливих висновків: 
Потрібно порушувати проблеми України вголос на рівні Європи, 
розповідати про війну на Сході України, бо про це знають недостатньо. 
Люди, які діють, мають почати говорити, а ті, що говорять, мають 
почати робити. 
Якщо створюється політика для дітей, то при її створенні повинні брати 
участь діти. Діти знають, чого вони насправді потребують. 
 
                                                                  Ангеліна Касьянова, 8-А клас Київської гімназії №154 

 


